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Referat af møde nr. 3 i Studienævnet for Forretningsudvikling og Teknologi 

 

 

Tid: Tirsdag den 21. august 2018 kl. 09.30-11.30 

Sted: 8002-2105 

 

 

Dagsorden: 

 

 

Dagsorden: 

1. Godkendelse af dagsorden 

2. Meddelelser  

Bilag: Meddelelsesliste 

3. Godkendelse af nye og ændrede fag- og prøvebeskrivelser 

Bilag: Fagbeskrivelser forår 2017  

4. Vurdering af spørgsmål til studiemiljøundersøgelse 2017  

Bilag: Sagsfremstilling til studienævn og uddannelsesfora + Udkast til 

spørgeskema  

5. Status på dispensationsudvalget  

Bilag: Sagsfremstilling - dispensationsudvalg 

6. Årlig uddannelsesevaluering – opfølgning 

Bilag: Referat fra møde (årlig status på ingeniøruddannelserne, BTECH), 

Handleplan_BDE, Handleplan_GMM + Handleplan_cand.polyt 

7. GMM Internship  

Bilag: Sagsfremstilling – GMM Internship 

8. Drøftelse af evalueringsresultater for foråret 2016  

Bilag: Evalueringsrapport 

9. Kontakt til dimittender 

10. Eventuelt 

 

1. Godkendelse af dagsorden 

2. Behandling af dispensationsansøgninger  

a. Høringsrunder ved sager der skaber praksis  

b. Uenigheder omkring afgørelser 

c. Størrelsen på dispensationsudvalget 

3. Nedsættelse af nyt dispensationsudvalg 

4. Valg af ny næstformand  

5. Studienævnets input til praksis for Skype-eksamen  

6. Drøftelse af selvevalueringsrapporter i forbindelse med 5. årlige uddannelsesevalueringer – 

BDE, GMM og cand.polyt  

Bilag a: Selvevalueringsrapport GMM 

Bilag b: Selvevalueringsrapport BDE 

Bilag c: Selvevalueringsrapport cand.polyt 

7. Orientering om kandidatuddannelsen i Teknologibaseret Forretningsudvikling som erhvervs-

kandidat 

Bilag: Ansøgning om Teknologibaseret Forretningsudvikling som erhvervskandidat  

8. Drøftelse af dispensation i forbindelse med ansøgninger om særlige prøvevilkår på baggrund af 

andet modersmål end dansk  

9. Nyt fra uddannelsesudvalgene  

10. Eventuelt  
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Til stede:  

Lektor Hans Henrik Hansen (formand) 

Lektor Torben Tambo (studieleder) 

Adjunkt Marcus Tor Sommerbirk  

Studerende Thomas Bjerre Bojsen  

 

Desuden deltog:  

Lektor Jan Laursen (Observatør)  

Lektor John Bang Mathiasen (Observatør) 

Sofie Veje, Uddannelseskvalitet og studienævnsbetjening  
Mette Bak Odder, Vejledning og studieinformation  

 

Fraværende med afbud:  

Studerende Kira Svane Kristensen  

Studerende Astrid Marie Larsen  

 

Punkt 1: Godkendelse af dagsorden  

Dagsordenen blev godkendt uden bemærkninger.  

 

Punkt 2: Behandling af dispensationsansøgninger    

Studienævnsformanden havde forinden mødet forberedt en liste med fokuspunkter opstået i forbindelse 

med dispensationsarbejdet, herunder bl.a. forståelse af proportionalitetsprincippet, fortolkning og be-

dømmelse af usædvanlige forhold, studerendes rimelighedsfølelse og Fremdriftsreformens indflydelse 

på afgørelser. Formålet var, at listen skulle danne grundlag for studienævnets drøftelse forinden et fore-

stående møde med prodekanen omkring formelle rammer, administrative rammer samt studienævnets 

funktionalitet.  

 

Der blev blandt studienævnets medlemmer udtrykt forskellige holdninger til de enkelte punkter, og det 

blev derfor besluttet at afvente drøftelsen med prodekanen. Det blev dog slået fast, at håndtering af 

principielle sager, der danner praksis, fremsendes til orientering i studienævnet. Sagerne bringes op på 

efterfølgende studienævnsmøde til evt. kommentering og drøftelse.  

 

Det blev desuden foreslået, at der sættes større fokus på orientering af de studerende omkring regler for 

dispensationsansøgninger, således at de studerende ved semesterstart informeres om reglerne, og så 

studerende, der senere får behov for at søge om dispensation, er klar over, hvor de kan henvende sig.   

Hertil drøftede studienævnet muligheden for at arbejde med forskellige initiativer, der skal sikre, at de 

studerende er opsøgende og holder sig orienteret. Punktet tages op på de næstkommende møder i ud-

dannelsesudvalgene. Studievejleder Mette Bak Odder deltager gerne i drøftelserne.  

 

Punkt 3: Nedsættelse af nyt dispensationsudvalg 

Grundet optagelse på Teknologibaseret Forretningsudvikling udgår studerende Kira Svane Kristensen 

af studienævnet som studenterrepræsentant for Business Development Engineering samt af dispensati-

onsudvalget.  

 

Studienævnet drøftede i forbindelse med punktet rollen som medlem af dispensationsudvalget samt rol-

len som næstformand, og hvilke opgaver disse roller indebærer. Der blev desuden udtrykt et ønske om 
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opklaring i forhold til valg af studerende til rollen som næstformand samt medlem af dispensationsud-

valget. Studienævnssupporteren tager kontakt til valgsekretariatet på AU for opfølgning.  

 

Punktet blev udsat til næstkommende studienævnsmøde.  

 

Punkt 4: Valg af ny næstformand  

Se ovenfor. Punktet blev udsat til næstkommende studienævnsmøde.  

 

Punkt 5: Studienævnets input til praksis for Skype-eksamen  

Forinden drøftelse af punktet blev studienævnet gjort opmærksom på, at emnet bringes op på møde i 

Uddannelsesforum med henblik på udarbejdelse af fælles BSS retningslinjer. Studienævnets kommen-

tarer viderebringes gennem studielederne til Uddannelsesforum.  

 

Der var i studienævnet enighed om, at antallet af ansøgninger om Skype-eksamen vil stige, og at ansøg-

ninger om denne type eksamen bør imødekommes, såfremt eksamensformen tillader det samt hvis der 

foreligger klare retningslinjer omkring afvikling af eksamen (herunder det tekniske ansvar, hvornår ek-

samen afbrydes samt forventninger til tilsyn under eksamen).  

  

På flere af de obligatoriske fag på ingeniøruddannelserne kan der være udfordringer med at afvikle ek-

samen via Skype, da der er forventninger til, at den studerende kan udføre udregninger, tegne grafer, 

etc. på tavlen under eksamen. Det blev derfor foreslået, at der, efter drøftelsen i Uddannelsesforum, ta-

ges stilling til, hvilke fag der ikke egner sig til Skype-eksamen.  

 

På nuværende tidspunkt fortsætter den tidligere praksis, hvor studerendes gives mulighed for Skype-

eksamen, såfremt den studerende kan dokumentere elitesportsudøvelse eller udveksling, hvor udveks-

lingsopholdet begynder, før eksamen er afviklet på instituttet her hjemme. Der skal være tale om ud-

vekslingsophold, der indgår i studieordningen.   

 

Punkt 6: Drøftelse af selvevalueringsrapporter i forbindelse med 5. årlige uddannelses-

evalueringer – BDE, GMM og cand.polyt    

Studieleder Jan Laursen orienterede om selvevalueringsrapporten for Business Development Enginee-

ring. Det blev i forbindelse med drøftelsen foreslået, at rapporten bør fokusere mere på optagelseskvoti-

enten samt alvoren i iværksættermulighederne på uddannelsen. Derudover blev det påpeget, at rappor-

ten bør fokus mere på det ingeniørfaglige, herunder at uddannelsen er i ingeniørvidenskab og ikke i kul-

tur og oplevelser, som det opleves at flere studerende har en forventning om. Dette viser sig ofte på kan-

didatuddannelsen i Teknologibaseret Forretningsudvikling, hvor en del af uddannelsens studerende op-

tages efterfølgende. Det bør derfor præciseres, at forretningsskabelse er en anden gren i uddannelsen, 

og at uddannelsen først og fremmest fokuserer på det ingeniørfaglige. 

 

Studieleder John Bang Mathiasen orienterede om selvevalueringsrapporten for GMM, hvortil det blev 

kommenteret, at der i forbindelse med beskrivelsen af virksomhedsprojekterne bør være større fokus 

på, hvor ansvaret for samarbejdsaftalerne ligger. Det skyldes bl.a., at enkelte studerende ikke får etable-

ret virksomhedssamarbejder forinden semesterprojekterne. Studienævnet diskuterede desuden, at det 

vil være hensigtsmæssigt at kommentere på studiets pædagogiske setup omkring virksomhedssamar-

bejde og lade rapporten forholde sig til, hvordan instituttet sikrer læring, mens de studerende befinder 

sig i mentorvirksomhederne.  

Det blev desuden påpeget, at optagelse og fastholdelse er to vigtige fokuspunkter på GMM, som der 

fortsat bør arbejdes med.  
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Studieleder Torben Tambo orienterede om selvevalueringsrapporten for Teknologibaseret Forretnings-

udvikling, og de fokuspunkter der er fremhævet i rapporten. Han informerede om en kommende revide-

ring af studieordningen for 2019-optaget, der vil bestå i ændring af fagindholdet på tre af de obligatori-

ske kurser. I forhold til rapportens indhold drøftede studienævnet, hvorvidt uddannelsen har tilstræk-

keligt produktionsfokus, og at denne overvejelse bør inddrages i rapporten.   

 

Punkt 7: Orientering om kandidatuddannelsen i Teknologibaseret Forretningsudvikling 

som erhvervskandidat  

Torben Tambo orienterede om baggrund for ansøgningen om erhvervskandidaten samt selve rammerne  

for uddannelsen. Erhvervskandidaten er en fireårig uddannelse på deltid, der er tilrettelagt med ud- 

gangspunkt i den eksisterende fultidsuddannelse i Teknologibaseret Forretningsudvikling. Forventet 

optag vil være fra 2019. Ansøgning om godkendelse af kandidatuddannelsen som erhvervskandidat  

fremsendes til styrelsen i starten af september.  

 

Der var blandt studienævnets medlemmer stor opbakning til den foreslåede erhvervskandidat.  

 
Punkt 8: Drøftelse af dispensation i forbindelse med ansøgninger om særlige prøvevilkår 

på baggrund af andet modersmål end dansk  

Studienævnsformanden samt studieleder Jan Laursen orienterede forinden drøftelsen om praksis for 

behandling af disse type ansøgninger i andre BSS-studienævn. Der var i studienævnet enighed om, at 

disse type ansøgninger er komplekse for et studienævn med både dansksprogede og engelsksprogede 

uddannelser, da praksis bør gælde alle uddannelser. Da det betyder, at studerende på engelsksprogede 

uddannelser, der ikke har engelsk som modersmål, også skal have forlænget tid, vil dispensationer være 

mere normen end undtagelsen. Studienævnet har derfor efterfølgende, via skriftlig høring, besluttet 

ikke at tildele forlænget eksamenstid på baggrund af andet modersmål.  

 

Punkt 9: Nyt fra uddannelsesudvalgene  

Uddannelsesudvalget for GMM har bl.a. drøftet eksamensformer og har i den forbindelse arbejdet med 

eksamensbeskrivelsen for Company-Related Project 1, der er udbudt til efterårssemesteret 2018.  

 

Uddannelsesudvalget for BDE har drøftet feedback i forbindelse med undervisning på uddannelsen. Der 

arbejdes derfor med værktøjer, der forhåbentligt vil bidrage til, at de studerende oplever en bedre feed-

back. På uddannelsen arbejdes der desuden med en større grad af digitalisering i undervisningen, hvil-

ket betyder, at der bl.a. anvendes video som supplement til undervisningen samt digitale øvelser som 

forberedelse. Dermed bliver undervisningen mere dialogbaseret, og der skabes interaktion med de stu-

derende.  

  

Der var intet nyt fra uddannelsesudvalget for Teknologibaseret Forretningsudvikling.  

 

Punkt 10: Eventuelt  

Der var intet til punktet.  
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Mødet sluttede kl. 11.30. 

 

Indsigelsesfristen er 8 dage fra referatets udsendelse. Herefter vil referatet blive betragtet som god-

kendt.  

 

Hans Henrik Hansen   Sofie Veje  

Formand   Referent  


